
Говор предсједавајућег Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 

Мартина Рагужа на редовном засједању Парламентарне скупштине Савјета 

Европе  у оквиру дебате о Босни и Херцеговини 

 

Стразбур, 23. јуни 2004. 

 

"Господине предсједатељу, даме и господо, 

Данас су пред нама два значајна документа везана за Босну и Херцеговину: 

“Нацрт Извјешћа комитета за надзор поштивања дужности и обвеза држава 

чланица Вијећа Еуропе” и “Нацрт резолуције - Јачање демократских институција у 

БиХ”.  

Двије године након пријема БиХ у ВЕ право је вријеме за анализу стања у 

БиХ и процјену њене перспективе. Изванредан напор је учињен од стране 

коизвјеститеља да се припреми Извјешће. Аутори су темељито анализирали сва 

питања везана за испуњавање постпријемних обвеза те поставили квалитетан 

оквир за други докуменат “Еволуција и будући развој демократских институција у 

БиХ”.  

Извјешће полази од тога да у БиХ постоји напредак у изградњи демократског 

друштва у БиХ. Овдје би могао навести и неке двојбене оцјене у Извјешћу које се 

тичу неких важних подручја: реформа образовања, повратак избјеглица и 

расељених особа, статут града Мостара, Брчко дистрикт као и најважније питање 

институционалне комплексности Даyтонског мировног споразума.  

Моја амбиција није полемизирати са појединим дјеловима Извјешћа. У 

припремној фази дао сам коментаре. Овдје зелим говорити о суштини.  

Суштина је да БиХ још нема функционалну и самоодрживу и конзистентну уставну 

структуру. Структуру која це гарантирати јасан и стабилан еуропски пут БиХ, те 

господарски и социјални развитак по мјери њених људи.  



Босни и Херцеговини је потребан конзистентан уставни модел који це 

хармонизирати а не конфронтирати њене потенцијале и ресурсе као и њене 

националне, културне, религијске и друге разноликости.  

Модел који це осигурати равнотежу између појединачних и колективних 

права. Који це стандардизирати индивидуална и колективна права.   

Морамо констатирати да сада то није случај. Првенствена одговорност је на 

нама у БиХ али одговорност има и међународна администрација у БиХ. Зато је 

добро да Резолуција Извјеститеља г. Kirilova “Јачање демократских институција у 

БиХ” отвара саму суштину питања. То је позив кључним политичким снагама у БиХ 

да се потпуно и конструктивно укључе у расправу о уставним реформама.  

 

Даме и господо, 

Вијеће Еуропе као и до сада треба охрабрити и помоћи овај кључни процес 

за Босну и Херцеговину и њену перспективу.  

Посебно је важно сто Резолуција позива међународну заједницу да осигура једну 

кохерентнију и конкретнију стратегију за пријенос овласти и одговорности на 

домаће институције.  

Пријенос овласти треба бити партнерски договорен између домаћих и 

међународних институција. Међународна заједница треба активно помоћи 

расправу о уставним реформама. Квалитет ове резолуције је што идентифицира 

нужност уставних реформи, кораке и модалитете и предвиђа помоћ Вијећа Еуропе 

на том путу. Хвала!"(крај) 

 

 

 

 

 

 


